
Čaputová oblékla národní kroj a vyvolala
nepokoje. Obléct jste si měla americký
country obleček, psali lidé
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SLOVENSKO: Slovenská prezidentka Zuzana Čaputová prostřednictvím sociálních sítí podpořila
lidový folkór na Slovensku, když sama oblékla národní kroj. Mnohé Slováky však svým krokem
pobouřila. Proč?

Hlava Slovenska se opět nezavděčila svému lidu. I když se snažila poděkovat všem, kteří v její zemi
stále uchovávají folklór, nesetkala se s pochopením. Pod jejím příspěvkem na sociálních sítích se tak
strhla ostrá diskuze.

Čaputová u fotky, na níž je v kroji, napsala, že autorkou tohoto díla je Danka Tropeková z Oravské
Polhory. Dotyčná přitom sama prozradila, že „ručně ušít kroj, to jsou hodiny a hodiny práce, pěkně
steh za stehem…“.

„Brúcník (vestička, pozn. red.) je pro mě nejen pěkným dárkem, kterým mě potěšili Oravčané na mé
nedávné pracovní cestě, ale zejména zhmotněnou vzpomínkou na pracovité a vytrvalé lidi z tohoto
regionu,“ napsala u fotky Čaputová.

Poté dodala ještě pár slov k autorce, která se dle ní k šití krojů dostala před deseti lety úplnou
náhodou, díky své dceři, která se začala věnovat folklóru.

„Jelikož potřebovala vlastní kroj, rozhodla se, že jí ho ušije sama. „Když ho teď po letech vidím, dobře
se mu zasměju,“ vzpomíná. Dnes už vyšívá na kroje vlastní prvky a ornamenty a každý jeden kroj je
jedinečný,“ rozpovídala se.

V závěru svého příspěvku uvedla, že i když se s paní Dankou se při předávání kroje osobně
nesetkala, chce jí poděkovat alespoň touto cestou.

„Ale slíbila jsem fotku. Chci takto poděkovat jí a každému, kdo uchovává náš krásný slovenský
folklór,“ napsala závěrem prezidentka.

Reakce uživatelů

Pokud jde o poděkování, v komentářích se jí pak ozvala samotná autorka kroje Danka.

„Bylo mi ctí, paní prezidentko, ušít pro Vás tento kroj,“ vzkázala jí Danka Barutíková Tropeková.

Následně na její komentář reagovali lidé, kteří ji chválili za to, že je neskutečně šikovná a má doslova
zlaté ruce.

„Danko, jste mistryní svého řemesla. Naší paní prezidentce padne jako ulitý a je v něm krásná.
RESPEKT,“ zaznělo.
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Někteří však nebyli potěšeni tím, že kroj oblékla právě Čaputová: „Ten kroj je super, všechna čest,
ale dala jste ho nesprávné osobě na zneuctění.“

„Krásný kroj, ale ne proneSlovenku,“ ozývali se další.
A takových názorů se v komentářích objevilo mnohem víc: „Kroj i práce na něm si zaslouží poctu, ale
měli by ho nosit lidé, kteří si váží našeho národu a našich tradic.“

„Paní prezidentka je krásná a velmi jí to sluší, jen je velká škoda, že zapomněla na to, jaké
křesťanské a morální hodnoty slovenský lid v minulosti uznával a za co bojoval. V současnosti je také
mnoho lidí hájí, ale škoda, že je v tom vládní činitelé nepodporují a snaží se prosazovat názory a
ideály všelijakých nemorálností, perverzností a zvráceností vůbec nesouvisejících s naší kulturou a
morálkou,“ zněl další z nich.

I když to Čaputová zřejmě myslela dobře, ne u všech lidí se setkala s pochopením. „Stala se chyba.
Obléknout jste si měli country obleček,“ zaznělo dál.

Přesto se však našlo pár jejich příznivců, kteří ji podpořili.

„Jsem rád, že máme paní prezidentku, která si váží naší kultury a našich tradic,“ snažili se jí
polichotit.

A další psali: „Krásná práce. A paní prezidentce moc sluší. Děkujeme za tradice.“

Jurečka: Tradice si máme nejen připomínat, ale hlavně žít

K iniciativě Čaputové měl co říct také předseda KDU-ČSL Marian Jurečka. Ten se k tomu, že si
dotyčná oblékla kroj, vyjádřil na svém Twitteru.

„Tradice nejsou mrtvým odkazem předků, jsou živou inspirací hodnot na kterých stojí naše civilizace
a máme si je nejen připomínat, ale hlavně žít. Odkazují na respekt, přátelství mezi lidmi, úctu k
přírodě, živému, tím vším pro mě folklor je. Díky za připomenutí, @Zuzana Čaputová,“ napsal ve
svém příspěvku dotyčný.
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— Marian Jurečka (@MJureka) September 5, 2021
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